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uredništvo, samoupravni organi 
in družbeno politične organizacije

Vse najboljše 
k novemu letu

Volilna konferenca 
Z K  podjetja

V četrtek, dne 25. novembra 1971 je bila konferenca organizacije ZK 
podjetja, na kateri so razpravljali o perspektivah podjetja in organi
zacije same. Ugotovili so, da je pomembno intenzivnejše delo v od
delkih, boljša informiranost v podjetju, posebno pa še reorganizacija 
— pomladitev članstva ZK. Organizacija ZK mora postati vodilna sila 
v podjetju, da bo pomagala ustvarjati zadane načrte: povečati kvali
teto izdelkov, ugled podjetja ter izboljšati materiaini položaj delavcev.

Ko sem lani na istem mestu že
lel delovnemu kolektivu obilo sre
če in uspehov ob novem letu 1971, 
sem  imel dokaj malo upanja, da 
se bo ta želja tudi izpolnila ob 
ekonomskih pogojih, katere smo 
dosegli v poslovnem letu 1970.

čeprav tudi za preteklo leto bi
lančni pokazatelji ne bodo naj
boljši, sm o lahko zadovoljni, da 
sm o odpravili največje prepreke, 
ki so onemogočale delovnemu ko
lektivu stabilizacijo gospodarjenja 
In perspektivni razvoj podjetja.

Naj naštejem  samo nekatere; 
zmanjšali sm o prekomerne stare 
zaloge gotovega blaga, v celoti 
sm o odplačali obveznosti za na
kup bombaža, povečali smo oseb
ne dohodke tako, da so izplačani 
osebni dohodki v  letu 1971 v pri
merjavi z letom  1970 približno za 
25 % višji, povečali smo izvoz in 
si s  tem ustvarili višjo retencijsko 
kvoto in še bi lahko naštel vrsto 
pozitivnih rezultatov.

Moram priznati, da ob teh po
zitivnih rezultatih nismo v celoti 
izpolnili predvsem predvidevanj 
samoupravnih organov v tistem  
delu akcijskega programa, v  kate
rem smo sprejeli ukrepe za zbolj
šanje kvalitete naših proizvodov

in ukrepe v zvezi z zboljšanjem  
naše notranje discipline. Vsekakor 
bi lahko bili tudi tako doseženi 
ekonomski rezultati dela boljši, če 
bi na nje ne imeli prevelik vpliv 
drugi činitelji kot npr. devalvacija 
dinarja, stalna nelikvidnost v  go
spodarstvu in inflacijski pritiski.

KAJ LAHKO PRIČAKUJEMO V 
LETU 1972?

Sem optimist in menim, da se 
morajo pokazati določeni vplivi 
stabilizacije v gospodarstvu in 
urediti politične razmere tudi v 
našem podjetju. Vsekakor pa mo
ra im eti velik vpliv na naše boljše 
poslovanje v naslednjem letu od
prava težav o katerih sem preje 
govoril. Upam, da si bomo s tem i 
pogoji ustvarili boljšo osnovo za 
delitvena razmerja, kar naj nam  
om ogoči višji osebni dohodek in  
tudi po daljšem času zopet nekaj 
skladov, ki so nam še kako po
trebni.

Ob taki prognozi lahko sm elo  
čestitam  vsem delavcem vse naj
boljše in  veliko uspehov v  letu  
1972. Isto pa želim tudi njihovim  
družinskim članom in vsem našim  
poslovnim prijateljem.

Generalni direktor 
Dušan Horjak

Tovariš Ivan Mauser, dosedanji 
sekretar, je vse te pomembne toč
ke obdelal v svojem poročilu in 
poudaril, da se je situacija bistve
no izboljšala, da pa ne smemo 
spati na lovorikah, ampak bolj in 
bolj povečevati storilnost in kva
liteto dela.

Tudi glavni direktor tovariš Du
šan Horjak je govoril o perspek
tivnem razvoju podjetja in dejal, 
da se je marsikaj premaknilo na 
bolje, vendar so še vedno prisotni 
notranji organizacijski problemi, 
katerih posledica je še vedno zna
čilna slaba kvaliteta. Bilanca za
3. tromesečje letošnjega leta je 
še kar zadovoljiva in tudi bilanca 
za 4. tromesečje bo pozitivna, ven
dar pa z njo ne bom o preveč za
dovoljni, kajti ustvarjena sredstva 
se bodo uporabila le za izplače
vanje tekočih osebnih dohodkov, 
ne bo jih pa ostalo kaj prida za 
ostale sklade (razširjeno reproduk
cijo, stanovanja itd.).

Leto 1972 naj bo zatorej leto 
ustvarjanja boljšega materialnega 
položaja, ki bo prinesel kolektivu 
trdnejšo gospodarsko osnovo, č e  
hočemo doseči predvideni popreč
ni osebni dohodek 1400 dinarjev, 
se moramo zavzeti za izboljšanje 
kvalitete. Premnogo denarja je šlo 
v izgubo zaradi popustov. Naš 
smoter mora biti predvsem re
konstrukcija in modernizacija na 
osnovi najmodernejše tekstilne 
tehnologije, ki je zaposlena v dol
goročnem načrtu. K temu mora
mo prispevati vsi.

Zaradi rentabilnosti poslovanja 
in problema delovne sile (ženske 
v tretji izmeni) sm o predvideli 
prestavitev predilnice tja, kjer so 
boljši pogoji. Prav tako je pred
viden postopen prenos celotnega 
obrata II v obrat I.

Z večjo vrednostjo proizvodnje 
bi si zagotovili jasne perspektive. 
Naslednje leto 1972 si bomo lah
ko pripravili načrte proizvodnje, 
notranje organizacije in delovne 
sile. To je tudi naša osnovna na
loga, s katero s i bomo ustvarili 
dobre pogoje za naprej.

Tovariš Zvone Čeme, tehnični 
direktor je poudaril, da je nadvse 
važna vloga ZK v rezultatih, ki 
jih dosegamo. Dokazali smo nam
reč, da je kolektiv z njeno po
močjo sposoben prebroditi težave 
iz preteklih let. Ob sedanji pri
pravljenosti lahko potemtakem  
računamo na boljše rezultate. 
Enega načrtov izboljšanja kvali
tete predstavlja tudi preusmeritev 
na artikle, pri katerih kvaliteto 
lažje dosegamo. Organizacija ZK 
pa ostane vseskozi pobudnik za 
prožno odpravljanje problemov, 
dvigovanja delovne vneme in ose
bnih dohodkov.

V nadaljni razpravi je bilo re
čeno, da mora organizacija ZK 
sodelovati tudi s sindikatom, mla
dinsko organizacijo in iz teh čr
pati nove in nove člane. Dvigniti 
mora svoj ugled in položaj v pod
jetju, kakor tudi odpravljati mlač

nost pri reševanju problemov, ki 
nastajajo zaradi neinformiranosti 
članov kolektiva. Kot je znano, bi 
bila prav neinformiranost lahko 
usodna za obstoj podjetja, zato se 
mora čim hitreje odpraviti.

Važna pa je tudi povezava sa
moupravnih organov podjetja s 
Skupščino občine in vodstvi orga
nizacij. O tem  je spregovoril tova
riš Rogelj — sekretar občinskega 
komiteja. »Značilno za dveletno 
delo vaše organizacije je bilo to, 
da je po sicer dokaj aktivnem 
začetku, postajala vse manj aktiv
na. Sestankov in idej je  bilo 
vedno manj. Zdaj pa je najpo
membnejše dobiti kvalitetne se
kretarje po oddelkih, ki bodo zna
li organizirati komuniste in  bodo 
sestanke vsebinsko obogatili.« 
Omenil je tudi sodelovanje z druž
beno političnimi organizacijami, 
ki bo izboljšalo vsestransko sode
lovanje v podjetju. Tudi pomem
bnost samoupravljanja in ustav
nih amandmajev mora biti stalno 
prisotna. Nadalje se je tovariš Ro
gelj dotaknil vprašanja novega 
članstva. V zadnjih dveh letih se 
je zmanjšalo število članov ZK v 
podjetju, sprejeli pa niso nobene
ga. Nekateri se namreč izgovarja
jo  na previsoko članarino, vendar 
je  izdelanih že več variant za zni
žanje članarine, posebno članom 
z nizkimi osebnimi dohodki. Od

delki ZK pa morajo biti stalno v 
stiku z ljudmi in razširjati vrste 
predvsem tam, kjer je danes naj
manj članstva.

Na koncu so člani konference 
izvolili novo vodstvo organizaci
je ZK. Nov sekretar tovariš Sta
ne Primožič je podal predlog de
lovnega programa za prihodnji 
dve leti, ki vsebuje vse pomembne 
naloge, o katerih je konferenca 
razpravljala.

DELOVNI PROGRAM ORGANI
ZACIJE ZVEZE KOMUNISTOV 
PODJETJA JE NASLEDNJI:

1. Organizacija ZK podjetja bo  
obravnavala sklepe in stališča, ki 
jih bodo pripravili in sprejeli viš
ji organi ZK in prilagodila svoja 
konkretna stališča in sklepe po
trebam našega podjetja. Za to je 
odgovoren sekretariat organizaci
je ZK podjetja.

2. Organizacija ZK podjetja bo  
ponovno analizirala izvršitev po
sameznih nalog akcijskega progra
ma sprejetem v vseh organih pod
jetja, hkrati proučila pripombe 
in predloge komiteja občinske 
konference ZK Kranj na akcijski 
program. Ob ugotovitvi, da posa
mezne naloge odnosno pripombe 
niso bile izvršene, vendar so še 
vedno aktualne, bodo člani ZK v 
vseh organih podjetja predlagali 
izvršitev le-teh v določenem časov
nem obdobju. Za to je odgovoren 
sekretariat ZK skupaj s tovarni
škim odborom sindikata do 30. 1. 
1972.

3. Organizacija ZK odnosno njeni 
oddelki bodo skupaj s sindikalno 
organizacijo s pomočjo strokovnih 
služb poskrbeli za tekoče informi-

(Nadaljevanje na 2. strani)

PODPORA SKLEPOM 21. SEJE PREDSEDSTVA ZKJ
Tudi naš kolektiv se je na seji političnega aktiva odločno 

zavzel za podporo sklepom 21. seje predsedstva ZKJ, ki je 
obravnaval nekatere probleme, ki škodujejo interesom de
lavskega razreda. Zato je odločil, da pošlje predsedniku ZKJ 
tovarišu Titu brzojavko naslednje vsebine:

»DELOVNI KOLEKTIV PODJETJA TEKSTILNA INDU
STRIJA TEKSTILINDUS KRANJ NA ČELU Z DRUŽBENO 
POLITIČNIMI ORGANIZACIJAMI V CELOTI PODPIRA 
VAŠE ODLOČITVE IN SKLEPE, SPREJETE NA 21. SEJI 
PREDSEDSTVA ZVEZE KOMUNISTOV JUGOSLAVIJE IN 
KOT VEDNO DOSLEJ IZRAŽAMO GLOBOKO ZAUPANJE 
V VAŠO PRAVILNO POLITIKO.«

Ivan Mauser med branjem poročila na volilni konferenci ZK



Kako so poslovale naše proizvodne 
enote v  letošnjem letu

Predilnica I
Smatram, da sm o zaključili eno 

najtežjih let. Lahko bi rekel ne
ke vrste prelomno, saj toliko pro
blemov doslej še nismo imeli in 
jih v bodoče tudi ne predvideva
mo več, saj v takem obsegu ne. 
To trdim vsled tega, ker smo iz
vedli dva bistveni spremembi v 
našem delovanju in to:

Skoraj poplna ukinitev dela v 
nočni izmeni, istočasno pa so se 
osebni dohodki toliko popravili, 
da je tudi delo v našem podjetju 
vsaj toliko vredno kot pri sosedih. 
Ko omenjam prelomnico, bi to 
podpri s podatki o gibanju delov
ne sile v predilnici,- ko je v prvih 
desetih mesecih zapustilo naš ob
rat, oziroma podjetje okrog 115 
ljudi, dočim pa je v novembru in 
decembru zapustilo predilnico sa
mo 6 ljudi.

Vsled tega je tudi izpolnitev os
novnega plana izvršena le z 86%, 
kar je  prvi slučaj tako nizkega do
seganja, ki pa je imelo posledice 
pri rednem obratovanju naših 
tkalnic s prejo. Piko na »i« pa je 
pri problemih im elo tudi dejstvo, 
da nismo naš široki in pestri 
asortiman prav nič zmanjšali, 
prav nasprotno, prisotna je vse
skozi težnja po še nadaljni razši
ritvi.

Za leto 1972 sem  optimist:
Ker je veliko breme nočnega de

la odpadlo, sem  trdno prepričan, 
da bomo z večjim  elanom izvr
ševali naše naloge in da bomo pri 
tem našo kvaliteto še izboljšali, 
kar naj bi bilo naša pridobitev v 
zameno za nočno delo.

željo  imam, da bi bilo naše de
lo ovrednoteno tako, kot je v nje
ga tudi vloženo truda in pa da 
bomo končno izdelovali take arti
kle, ki bodo vsem v korist. Ker so 
pred nami časi velikega pomanj- 
kovanja preje si upam trditi, da 
bodo predile! znali prisluhniti te
mu problemu in se tudi odzvati 
vabilu, za proizvajanje v prostem  
času.

Da bi bilo naše delo še bolj us,- 
pešno, si želim več standardizacije 
v proizvodnji in zmanjšanje števi
la mešanic v našem  programu.

Za zaključek bi se  vsem zahvalil

za sodelovanje v letošnjem letu  
in vsem skupaj, posebno pa še ko
lektivu predilnice I želim čim več 
uspehov in  osebne sreče v letu  
1972!

obratovodja Boris Pertot

DE predilnica II
Ob upoštevanju  vseh problemov, 

katere sm o m orali reševati v le toš
njem  le tu  m oram  reči, da sm o z 
uspehom  dela in  rezu lta ti še k a r  
zadovoljni. Ponovno m oram  po
udariti, da so za nas predvsem  
problem atične surovine. Če teh  r.e 
dobim o pravočasno, potem  sm o 
prisiljen i na  prekom erne prem e- 
njave, k a r povzroča sprem em be v 
p ianu nepotrebne zastoje, padec 
kvantitativne proizvodnje itd. Vse 
to se po tem  največ odraža v kva
liteti p re je , kar pa je  za predilni
co o b ra ta  I I  še bolj pereče, po
sebno za prejo , katera  se  po trebu
je za  srajčevino.

Pogosto m enjavanje različnih 
bombažev oz. surovin za posa
mezne m ešanice je  p rav  gotovo 
eden od  glavnih vzrokov za po- 
m ešanje različnih predprej, k a r je  
sigurno eden od vzrokov slabe 
so rtacije  p re je  in odstopanje v 
n iansah. Česano p re jo  smo p red 
li iz 7 različnih vrst bombaža, m i
kano p re jo  pa  iz 9 različnih v rs t 
bom baža.

V splošnem  so bile surovine za
dovoljive. Nekaj težav je  bilo p ri 
predelavi iranskega bombaža zara 
di previsoke vlage in sudanskega 
bom baža, ki se je  navijal na valjč
ke, ker je  vseboval lepljive p ri
mesi.

Letnega proizvodnega plana ne 
bom o dosegli, ker smo zarad i 
ogrom ne fluktuacije delovne sile 
m orali s 1. aprilom  p re iti na dvo- 
izm enso obratovanje. Če pogleda
mo stan je  ljudi, ki so bili zapo
sleni v predilnici II . n a  dan 31. 12.
1970. ka te ro  je  znašalo 188 in  p ri
m erjam o z stanjem  15. 12. 1971. 
137 lju d i vidimo, da se je zm anj
šalo za 51 ljudi. F luktuacija v le tu
1971. je  b ila  naslednja: iz o b ra ta  
je  odšlo 83 ljudi, na  novo p a  se 
jih  je  zaposlilo 32. Iz podatkov se 
vidi, da sm o izgubili veliko število 
delavcev s prakso in  da  smo mo-

Volilna konferenca...
(Nadaljevanje s  1. strani) ustrezno komisijo in povezavi s

ranje kolektiva o stanju v podjet
ju in  izvajanju srednjeročnega 
programa razvoja podjetja, da bi 
tako bila vsem zaposlenim jasna 
perspektiva zaposlitve v Tekstil- 
indusu. Informacije bodo vključe
ne v dnevne rede družbeno poli
tičnih organizacij, samoupravnih 
organov in po potrebi bodo skli
cani proizvodni sestanki z vsemi 
zaposlenimi po obratih odnosno 
oddelkih. Za to je odgovoren se
kretariat organizacije ZK, sekre
tarji oddelkov ZK in odbori sindi
kalnih organizacij.

4. Odelki ZK in sekretariat ZK 
se bosta v naslednjem obdobju 
skupaj s sindikalnimi organi v 
podjetju posebej prizadevali za 
doslednejše, kvalitetnejše uveljav
ljanje samoupravljanja v podjet
ju. Oddelki in sekretariat ZK bo
do po potrebi, odnosno praviloma 
enkrat letno, analizirali dejansko 
prisotnost sodelovanja, vplivanja 
in odločanja večine članov kolek
tiva v vseh samoupravnih organih 
podjetja. Po potrebi bodo oddelki 
ZK in sekretariat ZK sklicali ak
tive članov ZK izvoljenih v sam o
upravne organe. Skupaj s sindikal
no organizacijo pa bomo skrbeli 
za potrebno vzgojo samoupravnih 
organov, politično in kadrovsko 
pa pripravili volitve v te organe.

Za to je odgovoren sekretariat 
organizacije ZK in sekretarji od
delkov ZK skupaj z odbori sindi
kalnih organizacij.

5. Da bi člani ZK uspešneje iz
polnjevali svojo idejno politično 
vlogo, bo sekretariat ZK skupaj z

komitejem občinske konference 
ZK organiziral ustrezna predava
nja in  razprave o aktualnih poli
tičnih dogodkih in gospodarskih 
problemih v Jugoslaviji, republiki, 
občine odnosno podjetja. Po po
trebi bom o sporočili svoja stali
šča do obravnavanih vprašanj viš
jim  organom ZK.

Za to je  odgovoren sekretariat 
ZK.

6. Ker so  gospodarska in poli
tična vprašanja ter drugi proble
mi podjetja največkrat skupni za 
vse oddelke odnosno obrate, bo 
sekretariat po potrebi odnosno 
najmanj trikrat letno pripravil in 
sklical delovno konferenco za vse 
člane ZK podjetja.

Za to je  odgovoren sekretariat 
ZK.

7. Sestav članstva ZK tudi v  na
šem  podjetju ne odgovarja sesta
vu zaposlenih in se zaradi nespre- 
jemanja novih članov stalno po
slabšuje, zato bodo oddelki ZK 
skupaj s  sekretariatom in v po
vezavi z mladinsko organizacijo 
podjetja se prizadevali, da bo v  
naslednjem mandatnem obdobju 
sprejeto najmanj deset mladih de
lavcev odnosno delavk v vrste ZK.

Za to je odgovoren sekretariat 
ZK in oddelki ZK.

8. Organizacija ZK podjetja 
predlaga višjim organom ZK spre
membo lestvice plačevanja člana
rine, in sicer do 1500 dinarjev se 
plača sam o 1 dinar preko 1500 
dinarjev pa naj ostane obstoječa 
lestvica.

Stane Primožič

ra li na novo usposobiti 32 ljudi. 
Za usposobljanje teh  gre tud i ve
lika zasluga našem u izobraževal
nem u centru. Tako sm o m orali 
zarad i izboljšanja kvalitete, zm anj
ša ti obrate na  prstančn ih  stro jih  
in  ojačati čiščenje, seveda na  ra
čun produkcije. K ljub tem u pa 
sm o zm anjšali zastoje napram  le
tu  1970, za skoraj 20 %, saj smo 
im eli v lanskem  letu, ko sm o ob
ratovali še v treh izm enah samo 
zaradi pom anjkanja delovne sile
670.000 vretenskih u r  zastojev.

Ob prehodu na  dvoizm ensko ob
ratovanje  se je  fluk tuacija  zm anj
šala, odkar p a  so se povečali oseb
n i dohodki delavcem na  n ižjih  de
lovnih mestih, pa skoraj popolno
m a ustavila.

Problem zase so nevsklajene 
proizvodne kapacitete m ed predil
n icam i in tkalnicam i, zarad i tega 
p a  moramo prejo tu d i dokupova
ti. Ta nakup preje p a  n i popolno
m a zajam čen in urejen , zato  smo 
m orali tekom  leta sp rem in jati 
operativni p lan  in p ro izvajati pač 
tiste  številke preje, ki jih  je  tre 
nu tno  potrebovala tkaln ica. Taka 
proizvodnja seveda povzroča za
sto je  in  zm anjšuje količinsko in 
kvalitetno proizvodnjo, s tem  pa 
p rik ra jša  člane delovne enote pri 
osebnih dohodkih. Težave smo 
im eli tudi p ri nabavi rezervnih 
delov in sm o m orali večkrat po
pravila stro jev  opraviti nestrokov
no. Kljub tem u, da sm o v nekaj 
letih  nazaj obnoviti s tro jn i park , 
im am o še nekaj stro jev , katere  bi 
bilo potrebno obnoviti, oziroma 
delno rekonstru irati.

Problem  zase je  p a  še vedno 
klim a naprava. K ljub raznim  iz
boljšavam  klime še vedno ne  dela 
v redu , k a r povzroča posebno v 
zim skem  času ogrom ne težave, 
posebno ob začetku tedna, ko pro
stora še n iso dovolj segreti in  je 
posebno v predpredilnici nemogo
če norm alno obratovati. P rostori 
se v nočnem  času ko prediln ica ne 
obratu je, le  malo ohladijo .

V letošnjem  letu se je  k  predil
nici pripo jila  tudi previjalnica. 
Tudi tu  smo naleteli na  niz težav, 
p rav  p ri strokovnem  k ad ru , ki še 
n i bil vpeljan v delo. Začeli smo 
z d irektnim  previjanjem  p re je  iz 
predilnice in  upamo, da  bom o vso 
zalogo, ka tera  je  n a  skladišču, na 
W arkopsih previli v začetku leta
1972. Da je  to  uspelo, n am  je  po
m agal novo kupljeni previjalni 
s tro j Leesona. V endar im am o pri 
teh  stro jih  težave rad i neredne do
bave rezervnih delov in  rad i tega 
s tro j ne obratu je  100 %. Tudi v 
tem  oddelku smo pričeli s priuče- 
vanjem  delavcev s pom očjo iz
obraževalnega centra.

Za zaključek bi dodal še to, da 
se bo treba v letu 1972. še bolj 
angažirati za izdelavo kvalitetne 
preje, obenem pa se obratovod- 
stvo zahvaljuje vsem članom de
lovne enote za požrtvovalno delo 
v letu 1971., z željo da bomo do
segli še boljše proizvodne uspehe.

Obratovodja predilnice II
Stojan Pečnik

Plemenitilnica I
Leto 1971 pom eni za plemenitil- 

nico I p ričetek  prehodnega ob
dobja, ki bo tra ja lo  še nekaj let 
in v katerem  se bo ob ra t bistveno 
spremenil. Glavne značilnosti tega 
obdobja so naslednje:

— povečanje delovnega prostora
— delno renoviranje strojnega 

parka
— postopen prehod na predela

vo sintetičnih materialov in ple
tenin

— preusmeritev izdelkov v kon
fekcijske namene

— postopna združitev plemeni- 
tilnice 1 in plemenitilnice II v 
prostorih obrata I

— izboljšanje kvalitete izdelkov.
Ves ta proces, ki je  predviden

v razvojnem  program u podjetja, 
zahteva in bo zahteval od delav
cev in  strokovnega osebja, precej
šnje napore, k a jti njegova uresni
čitev ne bo lahka, vendar pa  je 
nu jno  po trebna, če hoče naše pod
je tje  obdržati ko rak  z razvojem 
tekstilne in d u strije  v današnjem  
času. Druga, ne m anj pomembna 
stvar pa je , da bi se z realizacijo 
tega načrta  tud i splošno stanje 
pod jetja  in  v zvezi s tem osebni 
dohodki zaposlenih, bistveno po
pravili.

Proizvodni rezu lta ti so v letoš
n jem  letu dokaj ugodni. Osnovni 
p lan, ki je  bil nap ram  letu  1970 
zaradi velikih zalog, proizvodnih 
težav (prestavitev strojev) in  usta
vitev nočnih izm en v tkalnicah in 
predilnicah sicer nekoliko nižji, je  
občutno presežen (104 %). Tudi 
kvaliteta izdelanega blaga se je 
navzlic zaostren im  pogojem zara
di vse hu jše  konkurence, ki vlada 
na tržišču, nekoliko izboljšala (0,5 
do 1 %). P riznati pa je  treba, da 
bo treba v te j sm eri še precej sto
riti in  v p rih o d n jih  le tih  izboljšali 
kvaliteto vsaj še za en do dva 
odstotka.

V stro jnem  in  tehnološkem  po
gledu so bile v le tu  1971 vpeljane 
naslednje naj bistvenejše novosti:

— pričel je obratovati novi ro
tacijski tiskarski stroj STORK, ki 
omogoča tisk vseh možnih tekstil
nih materialov do širine 185 cm;

— prav tako je  postavljen in že 
obratuje novi sušilno-razpenjalni 
stroj BRÜCKNER, na katerem se 
lahko obdeluje poleg navadnih 
tkanin tudi najobčutljivejše ple
tenine;

— konstruirana je naprava za 
polikromatsko barvanje kot edi
ni tovrstni primer v naši državi;

— pričeli sm o predelovati neka
tere tehnološko zelo zahtevne ma
teriale kot n. pr.: poliamid (he- 
lanca), poliakrilnitil (blago za de
koracijo širine 140 cm), mešanico 
poliester-bombaž v postopku iz- 
žiganja (»devorant«) in še nekate
re druge.

N a splošno lahko trdim o, da 
sm o delovne naloge v letošnjem  
letu  dokaj uspešno izpolnjevali, 
navzlic zasto jem  zaradi že ome
njenih prestav itev  in priučevanja 
na  novih s tro jih  te r  včasih že kar 
pretirano  o s trim  (časovno, količin-

Na slavnostni seji DS podjetja — v počastitev 29. novembra, je po
pestril program pevski zbor učenk osnovne šole iz Stražišča

Sko in  kvalitetno) izvoznim pogo
jem . T udi poprečni osebni dohod
ki zaposlenih v o b ra tu  so v tem  
le tu  postopom a narasli za Okoli 
30 %. Seveda, če bi tu  upoštevali 
splošni dvig cen, bi b il ta  odsto
tek znatno m anjši, vendar dolo
čen p o ra s t osebnih dohodkov je 
b il navzlic težavam v tem  le tu  do
sežen.

V prihodnjem  letu  ostanejo n a 
še osnovne naloge iste in  sem  
glede izpolnjevanja le-teh op tim i
stično razpoložen. Poudariti pa 
m oram , da bo vsako leto delovna 
disciplina ostrejša, ka jti le z na
tančnim  in vestnim delom vseh 
zaposlenih bomo lahko dosegli ti
sto , k a r podjetje  od nas p ričaku
je.

O bratovodja plem enitilnice 1 
Bogo Debevc

Zapustil 
nas je

Rud i Vese lič

Za posledicami težke nesreče je 
22. novembra v ljubljanski bolni
šnici umrl naš sodelavec Rudi Ve
selič, mojster v predilnici I. Dol
gih sedem tednov je  trajal brez
upen boj za njegovo življenje, ka
terega pa njegov organizem ni 
vzdržal, saj je bil prehudo ranjen.

Vesten, priden in vztrajen, ka
kršen je  bil Rudi, tudi tistega  
usodnega dne ni pomislil na ne
varnost, mislil je le  na dolžnost 
in skušal tudi tokrat čimprej od
straniti motnjo v proizvodnji, kar 
pa se je  sprevrglo v  strašno tra
gedijo, ki nas je  vse močno pri
zadela.

Z Rudijem smo izgubili ne le 
dobrega tovariša in sodelavca, am
pak tudi mojstra, k i je im el vse 
lastnosti in pogoje za viden na
predek v predilski stroki.

Pokojni Rudi je prišel k nam iz 
lepe Bele krajine, kamor se je 
še vedno rad vračal, katera pa mu 
ni nudila primernih pogojev za 
želje mladega človeka v današ
njem času. Čeprav je izhajal iz 
skromne družine, se je zelo hitro 
vživel v  naš industrijski tempo in 
se prilagodil načinu življenja, ki 
ga je zahteval današnji čas. Od
zval se je tudi zahtevi po izpopol
njevanju strokovnega znanja in  
se je z vso vnemo vključil med 
slušatelje naše predilske šole, kjer 
je bil med najbolj uspešnimi in 
resnimi slušatelji.

Rudijev nenadni odhod nas je 
zato toliko bolj prizadel — saj 
je  nastala praznina, katero bomo 
vsi občutili.
DRAGI RUDI!

Tvoje delo bo ostalo v našem  
najlepšem spominu, za kar se Te 
bom o vedno s hvaležnostjo spo
minjali. Ob zadnjem slovesu pa 
Ti želimo, naj Ti bo lahka naša 
gorenjska zemlja, katera je  žal 
mnogo, mnogo prezgodaj, postala 
Tvoj poslednji dom.

Delovna enota  
predilnica I



Delovne enote v letošnjem letu
Tkalnica I

Za leto 1971 lahko rečemo, da 
smo preživeli v naši delovni enoti 
izredno velike težave. Prehod v za
sedbi strojev iz lanskega leta se 
je sicer norm alno dobro izvršil, 
vendar so že tako j v januarju  na
stopile občutne težave v pogledu 
pom anjkanja osnovnega m ateriala 
in delovne sile. Ta situacija se je  
vlekla skoraj p rek o  celega leta, 
v največji m eri pa  do septem bra, 
ko sm o zaključili z rednim i dopu
sti. Vse mesece so nas sprem ljali 
tudi zastoji: v ja n u a r ju  smo im e
li n p r. dnevno zastojev po 500 
stro jn ih  ur, v feb ruarju  skupno 
11.711, v aprilu  dnevno 76 tkalskih 
strojev, v m aju  pa  je  bila situaci
ja  na j slabša, saj sm o imeli samo 
zaradi pom an jkan ja  delovne sile 
skupno 9.467 s tro jn ih  u r  zastoja, 
zaradi pom an jkan ja  osnovnega 
m ateriala p a  nadaljn jih  5.889 
stro jn ih  u r zasto ja; če k tem u še

— januarja
— februarja
— marca
—■ aprila
— maja
— junija
— julija
— avgusta
— septembra
— oktobra
— novembra
— do 15. decembra

prištejem o pom anjkanje električ
nega toka  pa smo im eli skupaj 
21.800 stro jn ih  u r zastoja. Planske 
naloge zaradi om enjenih težav ni
so bile izvršene tako, ko t je  bilo 
planirano.

K ljub tem u, da so stro ji stali, 
pa nism o zmanjševali proizvodnje.

Tako sm o obratovali do dopu
stov, n a k a r  smo bili prisiljeni p ri
stop iti k  postopni ukinitvi nočne 
izmene. Delovno enoto pa so po
leg p lansk ih  izgub sprem ljale še 
druge: slabša kvaliteta, plačevanje 
zastojev, izguba stim ulacije za iz
polnjevanje operativnega p lana 
itd. Vse to  je  privedlo tkalnico na 
izredno slabo stanje, kar se je  
poznalo predvsem  na osebnih do
hodkih. Glavni vzrok — poleg po
m an jkan ja  osnovnega m ateriala — 
pa je  b ila  v letošnjem  letu velika 
fluk tuacija  delovne sile. Po posa
m eznih mesecih je  zapustilo tka l
nico naslednje število delavcev:

I
11, od tega samovoljno 7
13, od tega samovoljno 8
13, od tega samovoljno 9
14, od tega safnovoljno 8
18, od tega samovoljno 12
20, od tega samovoljno 17
14, od tega samovoljno 7
28, od tega samovoljno 20
34, od tega samovoljno 24
12, od tega samovoljno 8
18, od tega samovoljno 6
9, od tega saomvoljno 5

Stan je  zaposlenih je  bilo v za
četku leta 715 delavcev, koncem 
leta pa 601. Delavci so zapuščali 
podjetje  predvsem  zaradi preniz
kih osebnih dohodkov, nočne iz
m ene in pogojev dela. N ajhuje je 
bilo v avgustu in  septem bru, ker 
so delavci čakali, da v našem  pod
je tju  izkoristijo letn i dopust, nato  
pa so se zaposlili drugje. Proiz
vodnjo smo m orali zaradi tako ve
likega odhoda delavcev zm anjše
vati. Od jan u a rja  do oktobra smo 
ustavili v nočni izm eni 544 statev. 
O stali so le še 4 m ojstrsk i oddel
ki, k i obra tu je jo  še v nočni izme
ni, vendar so predvideni, da v 
najkrajšem  času  preidejo na 2dz- 
m ensko obratovanje . Vzporedno s 
tem  pa se je  zm anjševala proiz
vodnja tudi v p rip rav i dela.

Podjetje je  p ro ti koncu leta p ri
stopilo k pov išan ju  osebnih do
hodkov predvsem  p ri nekvalifici
ran ih , oz. p r i pom ožnih delav
cih in  pri kvalificiranih. Priznati 
m oram o, da se je  fluktuacija s 
tem  povišanjem  osebnih dohodkov 
vidno zaustavila, vendar pa  bo 
potrebno poprav iti osebne dohod
ke tudi p reosta lim  delavcem.

Zadnja dva m eseca se situacija 
vidno popravlja, razveseljujejo pa 
nas predvsem  podatki, da vzpo

redno s porastom  proizvodnje iz
delujem o tudi boljšo kvaliteto, saj 
trenu tno  dosegamo 88—89 % prve 
kvalitete. Prav tu  bi lahko dosegli 
še boljše rezultate, če bi se tu d i 
kvaliteta p reje  izboljšala. Proiz
vodnja se je  zaradi ukinitve noč
ne izm ene zelo zm anjšala, vseka
kor pa  se je  s tem uresničila dol
goletna želja zaposlenih, p red 
vsem žena, ki danes z večjo vne
mo in  prizadevnostjo delajo v 
dveh izm enah, zato tud i lahko p ri
čakujem o še boljše rezultate dela, 
ki danes že postopno rastejo . V 
zadn jih  mesecih se planske nalo
ge ne le dosegajo, m arveč p reko ra
ču jejo  z ozirom na obstoječe ob
ratovan je . P lanirana proizvodnja 
za m esec januar 1972 nam ne p ri
naša  večjih sprem em b, zato p ri
čakujem o, da bo delovna eno ta  
lažje in  h itro  prešla n a  norm alno 
zasedbo.

Ob koncu se vsem zahvaljujem  
za vsestransko  pom oč pri reševa
n ju  težkih problem ov, ki so nas 
letos sprem ljali in  želim, da  bi 
tu d i v  bodoče tako uspešno reše
vali in  uresničevali svoje naloge.

O bratovodja tkalnice I
V iktor K om pare •

Tkalnica II
DELONA ENOTA JE V PRE

TEKLIH MESECIH DOSEGLA 
SLEDEČE REZULTATE

Plan osn. kom. Plan oper. kom.

v votkih 89,6 % 103,7 %
v m  91,0% 102,9%
v m2 89,7 % 102,6 %
Izkor. avtomatskih statev 86,6 % 
Izkor. mehanskih statev 77,9%

Dosežena kvalite ta  v surovem 
stan ju  je  p r i zahtevnejši proiz
vodnji (kritični artikli) 82,2 %, pri 
ostali, glede na  tehnologijo manj 
zahtevni p ro izvodnji (nekritični 
artikli) pa 90,5%. V celoti je  do
sežena I. kvalite ta  88,5 %,

Udeležba posam ezne skupine ar
tiklov v celotni s tru k tu ri proizvod
n je  je sledeča:
21,8 % kritičn ih  artiklov 
78,2 % nekritičn ih  artiklov

Bistvena razlika v dosežnem os
novnem in operativnem  p lanu je 
posledica postopne redukcije pro
izvodnje n a  dvoizm ensko obrato
vanje, katero  s ta  izsilila obsežen 
odliv strokovno usposobljenih de
lavcev, ob neznatnem  prelivu in
dustrijsk i proizvodnji neprilagoje
ne delovne sile.

Rezultati proizvodnje in kvali
te te  glede na  obra tu joče kapacite
te ne kažejo ravno nazadovanja, 
vendar bi bili lahko znatno boljši

v ko likor bi uspešno in  pravočas
no  odstran ili nekatere že zasta re 
le te r  druge, za letošnje leto spe
cifične probleme.

N eurejenost klim atskih razm er: 
vlaženje, ogrevanje, prezračevanje, 
je  problem atično skoraj v vseh 
p ro s to rih  tkalnice.

S tro j za čiščenje cevk p redstav
lja  p rob lem  že vrsto  let zarad i iz- 
tro šanosti in neprim erne kon
stru k c ije  za čiščenje kovo cevk. 
Za posluževanje zahteva preveč 
delovne sile in poškoduje veliko 
število cevk.

Obsežen problem  predstav lja  
tran sp o rt, zaradi razdrobljenosti 
p rostorov , neurejenih  tran sp o rt
n ih  p o ti m ed posam eznim i ob jek 
ti, te r  uporabe neprim ernih  raz
položljivih transportn ih  sredstev.

V posam eznih oddelkih je  ne
p rim ern a  tudi razsvetljava.

Za letošnje leto so predvsem  
značilne naslednje zadeve:

N eurejenost škrobilnega stro ja , 
ožem alnih te r sušilnih valjev za
rad i zapoznele nabave.

N eprestano zavlačevanje nabave 
cevk in  grebenov, te r  ostalih uten- 
zilij. K valiteta teh je  zlasti v  zad
n jem  obdobju  slaba, izdelava p a  
sila površna.

K valiteta preje se sicer glede 
čis tosti in enakom ernosti izbolj
šu je , je  pa izjemno veliko p rim e
rov n iansiram , pomešane in  ne

kvalitetno navite p reje . Značilen 
pojav je tudi neizenačenost veli
kosti in teže križnih navitkov.

Zaradi neurejenih klim atskih 
razm er v predilnici in pom anjk
ljivega tehnološekga postopka pri 
p rip rav i sintetičnih p re j, je  zlasti 
v zimskem obdobju v tkaln ici ne
izbežen pojav zank. V tem  ob
dobju  so zanke pogostejše tudi 
na  vseh artik lih  z visoko Nm če
sano prejo v votku.

K neurejenosti proizvodnje je 
pripom ogla ob izjemno visokem 
bolniškem staležu tu d i obsežna 
fluktuacija delovne sile in  kronič
no pom anjkanje delavcev, p red 
vsem na transportn ih  in  pomož
nih delovnih mestih.

Omeniti je  potrebno razdrobi j e- 
ro s t  asortim ana te r  iz tega izvi
rajoče pogoste m enjave n a  s ta t
vah. Veliko število p re j v osnovi 
in  votku, glede na surovinski se
stav, način izdelave, te r  številke 
preje. K že dokaj pestrem u  asor- 
tim anu  redne proizvodnje je po
trebno prište ti še izdelavo skoraj 
vseh vzorcev.

K adar govorimo o kvaliteti iz
delkov obra ta  II im am o v stro
kovno dovolj poučenih krogih 
predvsem  v mislih m ehanska ob
ra ta  (tkalnica, predilnica), s tem 
pa  neposredno ločimo v proizvod
n ji dve skupini artiklov.

1. Skupina artik lov  katerim  se 
kvaliteta obliku je  predvsem  v 
končnih fazah plem enitenja, kjer 
se del m ehanskih napak prekrije. 
To so tkanine za tisk  in podobno, 
ki jih  im enujem o nekritični arti
kli in taka je  pretežna količine 
proizvodnje pod je tja .

2. Skupina artik lov pri katerih  
pridejo  po p lem enitenju  do izraza 
predvsem  napake m ehanskih ob
ratov, ki v pretežni m eri določajo 
tehnično kvaliteto  tkanine. Te 
tkanine so nam enjene za srajce 
in vrhnja ženska oblačila, imenu
jem o pa jih  k ritičn i artikli.

Kvaliteta proizvodnje I. skupi
ne, vključujoč vse navedene po- 
m ankljivosti še vedno ni posebno 
problem atična in  je  kvaliteta po
vsem  enakovredna ostali proizvod
n ji podjetja. Proizvodnja kvalitet
nih srajčevin, pa  povsem drugače 
zahteva poleg doslednejšega op
rav ljan ja  dela tu d i nekatere zre
lejše tehnološke pogoje in  bolj 
specializirano proizvodnjo.

V preteklem  obdobju  smo z na
menom izboljšanja, predvsem kva
lite te  izvedli v rsto  ukrepov na 
področju nagra jevan ja  in u trjeva
n ja  reda in  tehnološke discipline. 
Nemalo tru d a  sm o vložili v priza
devanja za izpolnjevanje v začetku 
le ta  sprejetega akcijskega progra
m a.

Z lasti sm o si prizadevali u red iti 
doslednejši način obravnavanja 
kvalitete posameznih skupin a r t i
klov in s tem  povezano kontrolo 
proizvodnje v obratu.

V zadnjem  mesecu smo p ris to 
pili h  koncentraciji zahtevnejše 
proizvodnje na tak  način, da sm o 
glede na dane okoliščine določili 
najugodnejši tehnoloki postopek. 
Izbrali sm o stro je v prip rav lja ln i
ci, na katerih  se sme prip rav lja ti 
m ateria l za te artik le, prav tako 
pa  sm o v tkalnici koncentrirali 
proizvodnjo samo v enem oddel
ku  te r  za delo določili uspešnejše 
delavce. Pojačali smo vzdrževanje 
stro jev , te r kontrolo tekoče p ro 
izvodnje.

Upamo, da bomo s tako urejeno 
proizvodnjo te skupine artik lov 
tu d i tu  dosegli boljše  rezultate, 
vendar pa je  potrebno predhodno 
odkloniti vse zunanje vplive.

V kratekm  sestavku smo želeli 
navesti sam o nekaj na proizvod- 
jn o  najvplivnejših problem ov, ki 
onem ogočajo boljši uspeh delov
ne enote.

Vsem članom delovne enote in 
celotnem u kolektivu želim uspeš
no in  srečno novo leto  1972.

O bratovodja tkalnice II 
Edvard Ostanek

Program dela sindi
kalne organizacije

7. Sistem nagrajevanja mora bi
ti tak, da bo osebni dohodek po
sameznika odraz njegove priza
devnosti in kvalitete dela.

8. Najnižji osebni dohodek, do
sežen v rednem delovnem času in 
pri normalnem učinku (trenutno) 
ne sm e biti izpod 900 dinarjev. 
Naš dolžnost je, da vsak primer, 
ki od tega odstopi, analiziramo, 
poiščemo vzroke in prijnerno 
ukrepamo. Napeti pa moramo vse 
sile, da čimprej odpravimo vse 
osebne dohodke izpod 1.000 dinar
jev.

10. Nuditi moramo vso podporo 
vsem prizadevanjem za utrditev 
delovne discipline, ki je močno 
popustila, zavzemati se moramo 
za utrditev medsebojnih odnosov 
in za izboljšanje kvalitete izdel
kov.

11. Dolžnost izvršnih odborov 
delovnih enot oziroma predsedni
kov je, da tovarniški odbor sproti 
obveščajo o dogajanjih in  proble
mih v delovnih enotah, najsi bo 
to o pozitivnih ali pa negativnih 
pojavih.

Tovarniški odbor sindikalne organizacije je na svojem prvem sestan
ku po delovni konferenci 13. decembra sprejel program dela za 
naslednje leto. Iz razprave, ki je bila na delovni konferenci sindikalne 
organizacije dne 4. novembra 1971, je  bilo razvidno, da mora sindi
kalna organizacija svoje delo usmeriti predvsem na naslednje:

1. Informirati vse člane kolekti
va na vse možne načine — preko 
tovarniškega glasila, oglasnih 
desk, raznih sestankov itd. — o 
tekoči problematiki in stanju pod
jetja, kakor tudi o  izvajanju sred
njeročnega programa razvoja pod
jetja.

2. Tekoče zasledovati izvajanje 
akcijskega programa, tako podjet
ja, kot delovnih enot. Kjer se to 
dosledno ali pa sploh ne izvaja, 
zahtevati od odgovornih strokov
nih služb ali posameznikov ute
meljitev.

Za izvedbo nalog v akcijskem 
programu je odgovoren (poleg 
konkretnih zadolžitev) celotni ko
lektiv. Sindikalna organizacija 
podpira vsa prizadevanja, za ures
ničitev tega programa in ne bo 
ščitila nikogar, ki bi se temu upi
ral ali stal ob strani.

3. Zavzemali se bomo za takšen 
sistem samoupravljanja, da bo 
im el vsak delavec možnost uve
ljavljati svoje pravice in dolžnosti 
na področju samoupravljanja.

4. Prizadevali si bomo, da bodo 
čimprej izpopolnjeni in usklajeni

vsi samoupravni akti podjetja. 
Naša dolžnost je, da pri tem  so
delujemo, istočasno pa moramo 
sprem ljati izvajanje določil v teh 
aktih. Mimo sindikalne organizaci
je ne morejo biti sprejeti nobeni 
sklepi in odločitve.

5. Ob morebitnem nastanku raz
nih zaostritev ali celo prekinitve 
dela, se le-ti ne morejo reševati 
m imo sindikalne organizacije, 
temveč nas je treba o tem takoj 
obvestiti, naša dolžnost pa je, da 
se v tem primeru obvezno opre
delimo za vsebino konflikta.

6. Stremeti moramo za tem, da 
bom o proizvajali le  tiste artikle, 
ki so prodajni in nam bodo dali 
takšen dohodek, ki bo zagotavljal 
tudi primerne osebne dohodke. 
Pri tem  ne smemo prezreti fak
torja kvalitete izdelkov, ki naj
bolj vpliva na dohodek.

Delovno predsedstvo konference

9. Nadurno delo naj se opravlja 
le tam, kjer je to nujno potreb
no in v interesu proizvodnje. Sin
dikalna organizacija bo občasno 
pregledovala opravljene nadure.

Udeleženci delovne konference sindikata

Priporočamo, da se na seje iz
vršnih odborov vabijo tudi pred
stavniki tovarniškega odbora, to 
pa zaradi boljše povezave med iz
vršnimi odbori in tovarniškim od
borom.



Plemenitilnica II
Proizvodni osnovni p lan od ja 

nuarja  do novem bra 1971, je  bil 
izvršen v m2 89,68 %, s preračuna
nimi uslugami po fak to rju , tujim  
podjetjem  in za plem eni tilnico I, 
prav tako  v m2 pa  znaša 103,59 %.

Količinsko izvrševanje proizvod
nega plana posta ja  od meseca do 
meseca bolj problem atično. Zara
di prem ajnih količin surovih tka
nin za predelavo, so vse pogoste
je  mesečni operativni proizvodni 
plani nižji od osnovnega plana.

Zaloge nedovršene proizvodnje, 
to je  zaloga surovih tkan in  in tka
nin v predelavi, so znašale 30. ju 
nija 1,829.716 m etrov, 15. decem
bra pa samo še 1,385.765 metrov.

Do te kritične situacije  prihaja  
zaradi ukinitve nočne izmene v 
tkalnicah, delno p a  tu d i zaradi te
ga, ker tkalnica II  proizvaja že 
nekaj artiklov za d irektno prede
lavo plem enitilnici I.

Predvsem p rim an jk u je  surovih 
tkanin bom bažnega tipa, dočim je 
sintetičnih tkanin  trenu tno  še ne
kaj na zalogi, vendar pa bo tudi 
teh pričelo p rim anjkovati. Proiz
vodnja je  poleg tega preveč raz
drobljena, saj tren u tn o  predeluje
mo kar 58 različnih artiklov, če
prav je zaloga nedovršene proiz
vodnje precej nizka.

K ljub zm anjšani proizvodnji pa 
se je  vse leto po jav lja l problem

pom anjkan ja  delovne sile. Zaradi 
tega sm o opravili tudi 5.066 nadur.

Plan delovne sile za leto 1971 je  
predvideval 135 delavcev, povpreč
no po spisku  za 11 mesecev pa je  
imela plem enitilnica II 130 delav
cev, na delu  pa jih  je  bilo po
vprečno le 113 zaposlenih.

F luktuacija delovne sile je  bila 
izredno visoka. Na novo je  vsto
pilo 27 delavcev, izstopilo pa jih  
je 35, od teh  jih  je bilo precej 
delavcev z daljšim  delovnim s ta 
žem v našem  podjetju . Novi de
lavci običajno nim ajo potrebne 
prakse in nekateri že po nekaj 
dneh spe t zapustijo  podjetje; vse 
to  im a za posledico padec kvali
tete dela in delovne discipline, če
prav to  poskušam o izboljšati z 
ostrejšim i ukrep i in z organizira
njem proizvodnih sestankov v od
delkih.

Se tež ja  situacija bo nastopila 
za našo delovno enoto v prihod
njem letu , predvsem kar zadeva 
proizvodni plan. Po osnovnem pla
nu za le to  1972 je  zagotovljenih le 
48 % surovih  tkanin iz tkalnice II. 
Za p d k ritje  ostalih proizvodnih 
kapacitet — 52 % pa naj b i pleme
nitilnica II  opravljala usluge tu 
jim  podjetjem . Precej resno dvo
mimo, da  bodo delovni enoti ome
njene usluge zagotovljene, oziro
ma preskrbljene.

O bratovodja plemenitilnice II
Srečko Teran

Delovna enota prehrane in oddiha
Prav je , da ob zaključku leta 

pregledam o, kakšne uspehe in ne
uspehe smo dosegli v  preteklem  
obdobju, še ko ristne je  pa  je, da 
na objektiven in  razsoden način 
ugotovimo sto rjene napake te r  ka
ko bom o le-to odpravili. Javna 
prehrana in rek reac ija  si nezadr- 
žano u tira ta  po t tu d i p ri nas. Po
trebu jejo  jo zaposlene samske 
osebe, po trebu je jo  jo  tisti, ki se 
vozijo na  delo, družine, v katerih  
sta zaposlena m ati in  oče — skrat
ka vsi, k i smo zaposleni. Vse bolj 
postaja  jasno, da  ekonom ski raz
voj naše družbe čedalje  bolj te rja  
tudi urejeno p reh rano  in  rekreaci
jo  delovnih ljudi. Javna prehrana 
in rekreacija je  p r i nas še dokaj 
neobdelano področje, čeprav bi 
jim a m orali posvetiti vsaj toliko 
pozornosti, kot jo  posvečam o raz
voju proizvodnje. Zavedamo se, 
da bom o m orali reš iti še celo 
vrsto vprašanj, če bom o hoteli 
razviti javno p reh rano  in rekreaci
jo  na zadovoljivo višino. N ikakor 
nam reč ni vseeno, ali bodo za
posleni p ri u re ja n ju  svojih živ- 
ljenski razm er sm a tra li javno pre
hrano in  rekreacijo  le izhod v sili. 
V erjetno je  bilo  doslej prem alo 
poudarjeno, v kakšn i m eri lahko 
javna p rehrana in  rekreacija  vpli
vata na zdravje, s to rilnost in po
čutje  zaposlenih. K  tem u lahko 
pristavim o še ugotovitev, da zdrav
je in  storilnost zaposlenih pred
stavlja tu d i izrazito  gospodarsko 
vrednost v življenju naše družbe,

saj m očno vplivata na naš narod
ni dohodek, čeprav ju  ni mogoče 
natančno izraziti v številkah. Ce 
vse to  upoštevam o, bom o zlahka 
razumeli, da je  tudi javna prehra
na in rekreacija  odgovorna za 
zdravje zaposlenih in njihovo sto
rilnost.

Čeprav m oram o tudi letošnje le
to oceniti ko t leto, v katerem  so 
se poslovni stroški izredno hitro  
zvišali, posebno še cene prehram 
benih proizvodov, ki im ajo  na po
slovne pogoje naše enote močan 
vpliv, je  naša  enota zaključila do
30. novem bra letos z zadovoljivimi 
gospodarskim i rezultati. K  take
mu rezu lta tu  je  prav gotovo vpli
vala prizadevnost celotnega kolek
tiva enote, kakor tudi izreden po
rast števila gostov v naših  poslo
valnicah. T udi združitev delavske 
restavracije  in  počitniške skupno
sti v delovno enoto prehrane in  
oddiha, ki je  bila opravljena lan
sko leto, je  vsekakor eden od 
tehtnih  razlogov, ki opravičuje 
boljše gospodarjenje. E nota  im a 
boljše delovne pogoje, k i v prvi 
vrsti vplivajo na boljše poslova
nje. V sk ladu  z boljšo organiza
cijo, dvigom  storilnosti dela in  
drugim i ukrepi, predvsem  varče
vanje, racionalna poraba m ateria
la in prizadevnostjo  pa  izboljšati 
kvaliteto hrane. V sekakor pa je  
strem eti za najbolj ekonomično 
uporabo vseh m aterialn ih  osnov, 
ki nam  lahko omogočijo dobro 
poslovanje.

N ahajam o se prav sredi h itrega 
razvoja turističnega gospodarstva. 
P rav  to  pa  odpira nešteto  novih 
problem ov, m ed katerim i je  pro
blem  kadrov prav  gotovo zelo po
mem ben. Izredno m očna fluk
tuacija  delovne sile v letošnjem  
le tu  tudi v naši enoti ta  problem  
še povečuje. Smo v fazi, ko bomo 
m orali posvečati vp rašan ju  ka
drov vsaj tolikšno pozornost, kot 
nad ljn jem u razvoju kapacitet. Še 
več, predvsem  kadri bodo tisti, od 
katerih  bodo odvisna p rosperite
la  enote. Da bom o zagotovili po tre
bo strokovnega kadra, bom o mo
ra li že zaposlene dodatno izobra
ževati. Tudi delo v naši enoti, ki 
je  težko in zahtevno, saj od za
poslenih zahteva ob določenem 
času izredne napore, delovni čas 
se razteza preko 8 u r dnevno, de
lo na  proste dneve, nedelje in 
državne praznike, kar p rav  gotovo 
vpliva na stalnost zaposlitve. Za
rad i navedenih pogojev se zaposle
ni ra je  odločajo za delo v drugih 
panogah, ne glede na to, ali im ajo 
ožjo ali širšo specializacijo. Res 
je  tudi, da se mnoge objektivne 
težave težko prem ostijo . P rav  go
tovo pa  obsto jajo  še velike mož
nosti za u re jan je  čim bo ljših  de
lovnih pogojev zaposlenih. Pri 
tem  mislim, da  bi m orali m i v

1965-70 za
N a splošno se ugotavlja, da je  

v zadnjem  petletpem  obdob ju  re
ševanje stanovanjske prob lem ati
ke v  vseh podjetjih  k ran jsk e  ob
čine, predvsem  pa v Takstilindu- 
su  zelo zamrlo v prim erjavi z ob
dobjem  leta 1960—1965. V letih 
1960—1965, predvsem  pa  ob zdru
žitvi obeh podjetij, sm o im eli na 
razpolago toliko stanovanj, da 
sm o lahko rešili Skoraj vse pro
silce, ki so im eli težke stanovanj
ske razmere. T akrat so b ile d ru
gačne možnosti, kot so bile mož
nosti v  letih 1965—1970. K ljub  te
m u, da smo ob združitvi rešili to
liko prosilcev, se je km alu  n a  to  
situacija  tako sprem enila, da je  
število prosilcev za stanovanje 
ostalo  na istem  nivoju. Vzrokov je 
več: dotok nove delovne sile, n,o- 
voporočenci — mlade družine, ru 
šenje zasilnih prostorov — provi- 
zorjev. Tudi p r i stare jš ih  članih 
kolektiva, ki so prej imeli urejene 
stanovanjske razm ere se m arsik je  
v trenu tku  pojavi stanovanjski 
problem . Vse te  okolnosti in v 
zadnjem  času še fluk tuacija  de
lovne sile vpliva na to , da vsak 
d an  prihaja jo  nove p ro šn je  najsi 
bo za družinsko ali sam sko sta
novanje ali za kredit. Čim je  bilo 
po zakonu dopustljivo dodeljeva
n je  kreditov za individualno grad
n jo , je  m arsikateri prosilec, če
prav  zelo težko, pričel g rad iti s ta 
novanjsko hišo, ker je  p rišel do 
prepričanja , da  si bo n a  ta  način

Baje je cestno podjetje ponudilo dovozno cesto v našo tovarno ameriški organizaciji za raziskavo vesolja 
(NASA), da bi na njej preizkušali novo lunarno vozilo. Z ozirom, da je »teren« tako dobro pripravljen, 
smo prepričani v uspešnost ponudbe

enoti, organi up rav ljan ja , sindika
ta in  druge družbeno-politične or
ganizacije v p o d je tju  v še večji 
m eri in  nenehno u sm erja ti svoje 
delovanje v sk rb  za delovnega člo
veka. Menim, da  lahko še mnogo 
storim o za izboljšan je  pogojev 
dela z uvajanjem  raznih strojev, 
ki danes že lahko dokaj nadom e
ščajo ročno delo tu d i v naši enoti.

ž e  vrsto  le t je  najbolj pereč 
problem  poslovalnica I. Ta poslo
valnica ne ustreza n iti po lokaciji, 
kot tud i po zm ogljivosti. Čim 
prej bom o m orali določiti lokaci
jo  in  fanančna sredstva za novo 
m oderno sam opostrežno restavraci
jo. Le-ta naj b i om ogočila zaposle
nim boljše delovne pogoje, go
stom  boljšo in  bolj pestro  hrano 
in možnost, da b i se vsi zaposleni 
posluževali jedilnice. S tem  bi od
padla vožnja in  delitev malic po 
obratih  ter m alican je  po oddelkih 
oziroma med stro ji. Tudi bifeji 
v ob ra tu  I in  I I  ne ustrezajo da
našnjim  potrebam . Zaradi n jiho
vih prem ajhnih  zmogljivosti je  iz
b ira in  število artik lov odločno 
prem ajhna.

Počitniški dom  v N ovigradu im a 
175 ležišč. S postav itv ijo  še petih  
hišic, b i se to  število povečalo na  
2000 ležišč, ki b i verjetno zadosto
valo potrebam  ozirom a tudi ka

paciteti kuhinje, ki je  b ila  adapti
rana p red  trem i leti. Čim prej 
m oram o u red iti tudi park irn i p ro 
stor za avtomobile. Vedno več je  
m otoriziranih  turistov in  sedanji 
način p a rk iran ja  med hišicam i ni 
prim eren  vSled tega, ker avtom o
bili un iču je jo  okrasno grm ičevje 
in zelenje, poleg tega p a  povzro
čajo h ru p  in  onesnažujejo zrak. 
S povečanjem  števila ležišč bi od
pravili tu d i šotorenje.

S tavba počitniškega dom a v Bo
h in ju  je  zaradi lesene izvedbe v 
prvem  n adstrop ju  že zelo do tra 
jana. Z arad i izredno lepe lokacije 
ter pogojev za letno in  zimsko se
zono naj b i čim  prej postavili 
novo stavbo, v kateri b i bili ku 
h injski p ro s to ri ter jedilnico z bi
fejem v pritličjču , v nadstrop ju  
pa sobe za goste. S taro  stavbo pa 
bi uporab ili za stanovanje perso- 
naia, in  ostale pomožne prostore. 
Če bi bil dom  oskrbovan na ta  
način, b i se število gostov občut
no povečalo.

S p reured itv ijo  navedenih poslo
valnic ozirom a njenih prostorov 
in s prizadevnostjo  kolektiva eno
te bom o opravičili svoj obstoj ozi
rom a pripom ogli k boljšim  pogo
jem delovnega človeka in  p rispe
vali svoj delež za nadaljn ji razvoj 
našega podjetja .

stanovanjsko gradnjo
prej rešil svoj stanovanjski p ro 
blem, kot če bo  čakal na dodeli
tev stanovanja s strar.i podjetja. 
Ko je podjetje  pričelo deliti kre
dit za individualno gradnjo, so se 
nam  pričele kopičiti p rošnje še za 
kredit, katere n ism o in nismo bili 
kos rešiti., N a ta  način je  hote ali 
nehote prišlo reševanje stanovanj
ske problem atike z dodelitvijo 
stanovanja družbene lastnine na 
dodelitev k red ita  za individualno 
gradnjo  ali odkupom  etažnega 
stanovanja, Skratka prehod z druž
bene lastnine n a  privatno  lastni
no.

Uvodoma sem omenila, da je  v 
letih 1965—1970 reševanje stano
vanjske problem atike deloma za
mrlo, k a r p a  n i res. Res je sam o 
to, da se reševanje prošenj v teh 
letih ni poznalo, kljub prizadeva
nju  pod je tja , ker je  preveliko po
vpraševanje po stanovanjih in po 
sojilih v podjetju . Po izdelavi an a
lize za dobo 1965—1970 smo p rišli 
do p rep ričan ja , da naše podjetje 
to vp rašan je  ni puščalo ob strani, 
am pak da so bili v okviru zmog
ljivosti p o d je tja  v tej sm eri n are 
jeni tu d i v tem  obdobju  precejš
n ji prem iki.

ANALIZA ZA OBDOBJE 1965—1970 NAM PRIKAZUJE NASLEDNJE
PODATKE:

1. Skupna sredstva za reševanje stanovanjske problematike v N din
a) sredstva delovne organizacije

— nam ensko izročena sredstva v sk lad  skupne porabe
(4 % od osebnega dohodka) 10,024.680

— sredstva delov, organizacije iz sk lada skupne porabe 3.939.646
b) bančna sredstva  3,000.000
c) osebna sredstva (15 % udeležba posam eznikov za odkup

stanovanja) 1,001.213
d) sredstva S tanovanjskega podjetja , am ortizacija  od naših

obstoječih stanovanj 2,443.462
e) odplačila kred itov , danih za individualno gradnjo 446.435
2. Skupno porabljena sredstva za reševanje stanovanjskih problemov
a) nakup  stanovanj s sredstvi delovne organizacije 3,939.646
b) kred iti individualnim  graditeljem  stanovanjsk ih  hiš 2,777.364
c) prispevek občini za reševanje stanov, problem ov članov

ZB NOV 960.915
d) anuitete od  kred itov  za nakup stanovanj 2,302.830
e) prispevek občini za subvencioniranje s tanarin  1,473.127
f) k red iti za nakup  stanovanj 6,711.561
g) nakup stanovanj iz am ortizacije stanovanj 2,443.462

Skupno 20,608.905
3. število  rešenih stanovanjskih vprašanj — skupno
a) število in v rednost kupljenih  stanovanj 

iz sredstev delovne organizacije
— družinska stanovanja 44 517.657
— sam ska (sam ski dom) ležišča 176 3,421.989

b) število in  v išina danih  kreditov
za nakup stanovanj 82 6,711.561

c) število in  v rednost stanovanj,
kupljenih iz am ortizacije 23 2,443.462

d) število in višina danih  kreditov
za individualno gradnjo 319 2,777,364

e) prispevek občini za reševanje ZB NOV
in  za subvencioniranje stanarin 2,434.042

f) anuitete za kup ljena  stanovanja 2,302.830
Skupno 644 20,608.905

izpraznjena stanovan ja  po individualnih
graditeljih  stanovan jsk ih  hiš 25
zamenjave 34
Skupno rešenih prosilcev 703

Pripom injam  da pod točko 3/a 
za 44 družinskih stanovanj ni za
je ta  celotna vrednost stanovanj, 
ker so bila ta  stanovanja  v p re 
težni večini p lačana  že leta 1963 
ir. 1964. vseljiva p a  so bila šele 
leta 1965 in  pod  točko  3/d niso 
zaje ta  sredstva v šini 1,230.000 N 
din. k i so b ila  razdeljena v letoš
njem  letu 90 prosilcem  za indivi
dualno gradnjo.

Te številke nam  povedo, da  je 
naše p o d je tje  kljub težki situaciji 
v zadn jih  le tih  vložilo precej fi
nančnih  sredstev za reševanje s ta 
novanjske problem atike, toda  
k lju b  tem u  se nam  število p ro 
šenj n i znižalo, ker prošn je  ko t 
sem  že omenila nenehno p rih a 
ja jo .



Angela Volčič, flajerka

Želimo si, naj 
več nočnega

Dolgoletni sen delavk v našem 
podjetju  se je  v letošnjem  letu 
dokončno uresničil: razen redkih 
izjem smo postopom a skoraj v ce
loti ukinili nočno delo. Kakšno 
olajšanje pom eni to  za delavko, ki 
je  m orala dosedaj vsak tre tji te
den p rihaja ti na  nočno delo, je 
težko opisati z besedam i. V večini 
prim erov je bilo p rav  nočno delo 
vzrok velike fluktuacije delovne 
sile v  letošnjem  letu, zato je  m o
ralo podjetje tu d i ukiniti tre tjo  
izmeno. Sicer pa preberite  sami, 
kaj so nam v zvezi s tem  povedale 
nekatere delavke v predilnic I:

Angela Volčič, flajerka, 22 let 
zaposlena v našem podjetju:

»V letošnjem letu smo končno 
dočakali ukinitev nočnega dela. 22 
let sem  zaposlena v tem obratu in 
sem vseskozi delala na tri izmene. 
Po mojem mnenju ukinitev nočne
ga dela ne vpliva dosti na višino 
osebnih dohodkov. Normo v redu 
dosegam, zjutraj pa nekako četrt 
ure prej pričnem z delom. Vesela 
sem tudi, da letos dejansko kori
stim o polurni odmor tako, da 
ustavljamo stroje. Zdaj vsaj lah
ko v miru pomalicamo, ko ni tre
ba paziti na stroje, sicer si še 
vedno skrajšujemo odmor, moja 
malica na primer traja približno 
20 minut. Povem vam, da zdaj 
dosti raje hodim na delo, saj se 
tudi drugače počutim. V novem 
letu pa si želim predvsem boljših 
osebnih dohodkov.«

Marija Štirn, flajerka, 26 let za
poslena v našem podjetju:

»Mislim, da koriščenje polurnega 
odmora ne znižuje dosti naših 
osebnih dohodkov. Nam je ta po
čitek vsekakor potreben in prepri

čana sem, da noben denar ni to
liko vreden, da bi nam nadome
stil odmor. V letošnjem letu se 
nam je v podjetju zares obrnilo 
na bolje, predvsem tu mislim na 
ukinitev nočnega dela, s katerim  
so nas olajšali težkega bremena, 
želim  si, da nam nikoli več ne 
bi bilo treba delati ponoči. Tudi 
osebni dohodki so se nam z zad
njim povišanjem popravili. Sedaj 
zaslužim okoli 1200 dinarjev, vse
eno pa je to še vedno malo ob 
sedanjem naračanju cen; doma 
imam namreč še tri nepreskrblje
ne otroke in nam kar trda prede 
iz meseca v mesec. V novem letu  
si želim predvsem to, da bi bila 
zdrava in boljše osebne dohodke.«

Nada Košir, vodja snemalne 
skupine, 24 let zaposlena v našem  
podjetju:

»Koričenje polurnega odmora 
po mojem mnenju ne vpliva 
na zmanjšanje proizvodnje, vsaj 
v naši brigadi ne, ker sedaj med  
malico stojimo; vendar pa potem  
ni nobenih zastojev, kar se je prej 
stalno pojavljalo. Sneme imamo 
namreč na 40—50 minut in so le-ti 
morali čakati, da so prišli na vr
sto. Vmes pa ni bilo nikoli toliko 
prostega časa, da bi posnemali ali 
pa malicali. Kot član sveta delov
ne enote predilnice sodelujem vsa
kokrat pri določanju vrednosti 
točke, pri čemer pa imam sledečo  
pripombo: nepravilno se m i zdi

ne bo 
dela!

to, da dobi delovna enota že vna
prej določeno vrednost točke za 
izplačilo osebnih dohodkov. Zakaj 
se je uvedla taka praksa ne vem, 
prepričana pa sem, da to ni prav. 
V novem letu si želim predvsem 
zdravja, boljše osebne dohodke in 
pa to, da bi delovna enota v pri
hodnjem letu poslovala pod nor
malnejšimi pogoji.«

Ančka Drinovec, vodja vlagalni- 
ce, član delavskega sveta podjet
ja:

»Ukinitev nočnega dela pomeni 
vsekakor veliko razbremenitev za 
naše delavce, predvsem ženske, za 
podjetje pa seveda zmanjšanje 
proizvodnje in s tem  tudi dohod
ka. Zmanjšanje proizvodnje je po
vzročilo tudi veliko pomanjkanje 
preje v tkalnicah, zato sm o mora
li ravno zadnjo soboto v predil
nici tudi obratovati, kar se bo še 
verjetneje dogajalo tudi v bodoče. 
Za nadurno delo je težko prido
biti delavce, saj vsak rad koristi 
prosto soboto, posebno težko jih 
je dobiti za popoldansko izmeno. 
Kljub temu mislim, da nam bo 
uspelo »zamašiti največje luknje«, 
seveda pod pogojem, da se bo de
lavcem poznalo nadurno delo tudi 
pri osebnih dohodkih.

Polurni odmor med delovnim  
časom smo letos spet začeli ko
ristiti in menim, da je to  pravil
no, posebno še zato, ker ga tudi 
ostali obrati že vseskozi koristijo. 
Vsekakor se bolje počutiš, če v 
miru poješ malico in po končanem  
odmoru lažje pričneš z delom. 
Kar se delovne discipline tiče sem  
prepričana, da je v  naši enoti na 
zadovoljivi višini, malo več pozor
nosti pa bi morali polagati na či
stočo po delovnih prostorih, kar 
je odvisno od nas samih. Tu bi 
bilo res lahko boljše.

Z uresničevanjem akcijskega 
programa sm o kljub težkim pogo
jem vendar dosegli dobre rezul
tate in prizadevati si moramo, da 
bo drugo leto še boljše. Predvsem 
moramo izboljšati kvaliteto, po
ostriti delovno disciplino in konč

no uspešno prodajati naše gotove 
izdelke, da se nam ne bi več na
birale zaloge v skladišču. Vse to  

nam bo prineslo boljše osebne do
hodke, kar pa mislim, da si vsi 
želimo.«

Tretji kongres 
sindikatov

V dneh 7. in  8. decem bra letos 
je  b il v K ran ju  II I . kongres sin
d ikata  delavcev industrije  in  ru 
darstva Slovenije.

Številni delegati iz vse Slovenije, 
kakor tudi gostje iz drugih repu
blik in  sosednje A vstrije in Itali
je, so se zbrali, da bi s svojim  
sodelovanjem  prispevali k uspeš
nem u delu konoresa. Zavedati se 
m oram o, da je  sindikat, ki je  šte
vilčno najm očnejši v  Sloveniji, 
sklical svoj kongres ravno v času, 
ko je gospodarsko-tpolitična situ
acija  v deželi po trebna še posebne 
podpore in  budnega sprem ljanja 
dogodkov tu d i s s tran i te organi
zacije.

Zato je bilo delo kongresa še 
tem  bolj pom em bno, ker je  na 
podlagi razprav  m ed članstvom  in 
v organih sindikata, bil sprejet 
dokum ent o »Programski usm erit
vi sind ikata  delavcev industrije  in 
rudarstva Slovenije za obdobje od 
1971 o 1975 leta«.

V tem dokum entu  so začrtane 
sedanje in  bodoče naloge sindi
kalne organizacije, ki se bodo mo
rale  reševati p ri vsakdanjem  de
lu, po najbo ljš ih  m očeh in  v inte
resu  najširše skupnosti. Področje 
dela je zelo pestro  in zahteva 
vedno več strokovnega in poglob
ljenega dela. N aši voljeni pred
stavniki iz sindikalnih  organizacij 
delovnih kolektivov, bodo p ri svo
jem  delu v republiškem  odboru in 
drugih sindikalnih  organih, m ora
li obdelovati različna vprašan ja  s 
področja sam oupravnega položaja 
delavcev v združenem  delu, še po
sebno pozornost pa bo terja lo  go
spodarjenje  v delovnih organizaci
jah , p ridobivanje dohodka in 
njegova delitev. Sindikati bodo 
m orali še aktivneje posegati tudi 
na področje izobraževanja, kultu r
nega udejstvovanja in kadrovske

politike. Program  pa zajem a tud i 
vp rašan ja  delovnih razm er zapo
slenih in njihovega varstva p ri 
delu, delovna razm erja, zaposlo
vanje  in stanovanjsko problem ati
ko. Posebno poglavje pa govori 
tu d i o organiziranosti sindikatov.

Razprave, ki so potekale v d ru 
gem  kongresnem  dnevu, so bile iz
črpne in  plodne. Iz n jih  je  bilo 
m oč potegniti dobre zaključke. 
O bravnavana so b ila  predvsem  
vp rašan ja  iz program ske u sm erit
ve, dana pa so bila tudi številna 
opozorila in  m nenja zaradi nere
šenih problemov, ki jih  bo m orala  
ta  organizacija p ri svojem bodo
čem  delu upoštevati in reševati. 
Izrečene pa so bile tudi k ritične 
besede na  račun samega dela in 
položaja sindikata nasploh, ker se 
želje, zahteve ali m nenja njegove
ga članstva prem alo upoštevajo in 
uveljavljajo  na pristo jn ih  m estih. 
Tako k ljub  številnim  pozitivnim  
prem ikom  p ri določenih točkah , 
o s ta ja  še vedno le p r i deklarativ
nih  načelih in sprejem anju  stva
ri »na znanje«.

Zato bo bodoče delo osnovnih 
sindikalnih  organizacij, p reko 
vseh nadrejenih  organov do repu
b lišk ih  in  zveznih, terjalo  vedno 
več pozornosti in  vključevanja v 
zahtevno gospodarsko-politično 
problem atiko, ker bo  od uspešno 
rešenih  vprašanj in  pravilno za
stopanih  stališč, odvisno tu d i sa
m o delo, zadovoljstvo ir. zavest 
vseh zaposlenih članov, ker bodo 
prepričan i, da  svojim u sind ikatu  
ne p lačujejo  samo članarine, tem 
več ta  organizacija tud i skrb i, da 
se njihovi problem i rešujejo  p ra 
vilno in  v skladu s S tatu tom , ki 
ga je  II I . kongres p rav  tako  spre
jel.

EVA

Ko lektivno  nezgodno  
zavarovanje

Kolektivno nezgodno zavarovanje je najbolj razširjeno 
in hkrati tudi najmasovnejše nezgodno zavarovanje. Po 
obsegu jamstva pa daje zavarovancem najširše jamstvo, 
saj Zavarovalnica Sava izplača odškodnino zavarovancem 
za vse nezgode, ki bi se pripetile v službi in izven nje 
(kjerkoli v službi, pri športu, na izletu ali potovanju, do
ma itd.), število  nezgod pri delu sicer upada, čedalje več 
nezgod pa nastaja izven dela, kar je razumljivo spričo 
naglega naraščanja motorizacije; poleg tega pa so se spre
menili pogoji do zavarovancev zdravstvenega zavarovanja, 
zlasti takrat, ko nezgoda nastane izven službe.

Zavarovalnica Sava vam nudi jamstvo za nezgodno 
smrt, invalidnost in dnevno odškodnino za vsak dan bolo- 
vanja zaradi nezgode do 200 dni za posamezno nezgodo.

Zavarovalnica pa ne izplača odškodnine, če nezgoda 
nastane pri vožnji brez vozniškega dovoljenja, pri doka
zanem delovanju alkohola, pri naklepnem ali namernem  
dejanju oziroma izplača zmanjšano zavarovalno vsoto, če 
nezgoda nastane: pri upravljanju z motocikli in mopedi, 
pri javnih športnih tekmovanjih, če je bil zavarovanec 
registriran član športne organizacije in sicer pri: nogo
metu, hokeju, jiu-jitsu, judu, boksu in smuških poletih.

V našem podjetju je  večje število članov kolektiva na 
ta način že zavarovanih in sicer plačujejo mesečno pre
mijo po 2, oziroma 4 dinarje, katera se jim odteguje pri 
izplačilu mesečnih osebnih dohodkov.

Zavarovalnica Sava je v decembru poslala podjetju 
predlog, po katerem že zavarovani člani kolektiva lahko 
povečajo mesečno premijo na 5 din. V tem primeru so  
zavarovalne vsote enake za vse delavce, ne glede na vrsto 
dela, ki ga posameznik opravlja.

Zavarovalne vsote so  naslednje:
— nezgodna smrt 7.936 dinarjev
— invalidnost 15.872 dinarjev
— dnevna odškodnina 7,95 dinarjev
Novo zavarovanje naj bi začelo veljati 1. 1. 1972. člane

kolektiva prosimo, da svojo odločitev sporoče v posamezne 
obratne pisarne. Vabimo tudi ostale člane kolektiva, ki 
doslej še niso bili zavarovani, da se zavarujejo pri kolek
tivnem nezgodnem zavarovanju.

TUDI NAJPRE VIDNE J ŠEGA DOLETI NESREČA!



Obratovodja tkalnice I 
Viktor Kompare odhaja v pokoj

V 60. letu starosti in po 40 letih 
napornega dela nas zapušča In 
odhaja v zasluženi pokoj Viktor 
Kompare, obratovodja tkalnice I. 
Rojen je bil 1.1.1912 v Krepljah 
na Primorskem. Težka in naporna 
pot ga je spremljala skozi vse 
življenje. Že kot otrok je preživel 
težke čase italijanske okupacije in 
je moral bežati s starši v Sloven
sko Bistrico, od tam pa v Bače 
na Koroško. Po koroškem plebis
citu pa se je morala družina 
umakniti in tako so se preselili 
v Bohinjsko Bistrico. Šele tu je 
obiskoval osnovno šolo. Kasneje 
so se starši preselili spet v Radov
ljico, odkoder se je vozil kasneje 
vsak dan v gimnazijo Kranj, po
zneje pa v tekstilno šolo. že  med 
šolanjem na tekstilni šoli je prak
ticiral v takratni tovarni Jugoče- 
ška in bivšem Tekstilindusu, kjer 
se je po končani šoli tudi zaposlil. 
Najprej je sodeloval pri montaži 
tekstilnih strojev, ki so takrat pri
hajali iz Češke, pozneje pa je bil 
14 mesecev tkalec na revolverskih 
statvah. Nato je zaposlitev preki
nil zaradi odsluženja vojaškega 
roka. Ko se je ponovno zaposlil, 
je bil postavljen najprej za tkal
skega podmojstra, kmalu zatem  
pa je postal m ojster. To delo je 
opravljal do odhoda v NOV 
3.2.1944. Po osvoboditvi, t. j. od 
julija 1945 dalje je  bil demobili
ziran in z odločbo ministrstva za

industrijo imenovan za obratovod- 
Jo tkalnice v tovarni Tekstilindus 
v Stražišču. Tam je ostal do kon
ca leta 1947. Poleg svoje službene 
dolžnosti je bil tudi vsa 3 leta  
predsednik sindikalne organizacije 
podjetja.

V januarju leta 1948 pa je bil 
premeščen v podjetje Tiskanina 
na delovno mesto obratovodje 
tkalnice, kjer je ostal do danes. 
Tkalnica je  bila v Tiskanini naj
večji obrat, saj je bilo takrat za
poslenih 1050 ljudi v tem obratu. 
Opremljena je bila s 1450 zastare
limi tkalskimi stroji. Od takratne
ga 2, 3 in 4-statvenega sistema je 
tovariš Viktor Kompare organizi
ral 6 in 8-statveni sistem, pozneje 
pa se je pod njegovim vodstvom  
izvršila velika celotna rekonstruk
cija tkalnice in delno priprave 
dela, tako da je danes obrat po
polnoma avtomatiziran.

Pod njegovim vodstvom je imel 
obrat od leta 1948 dalje vedno 
pozitivne rezultate dela, posebno 
še v  planskih izvršitvah. Glede 
proizvodnih nalog je bil vedno 
zahteven, dosleden in natančen,
kot človek pa vedno dostopen vsa
kemu delavcu. Dolgoletno delo in 
njegove bogate izkušnje, saj je do 
potankosti poznal vsa delovna 
.nesta v tkalnici, sta naredila 
moža, ki je nesebično posvetil vse 
svoje znanje in delo za napredek

tkalnice. Njegova nenehna skrb je 
veljala tudi predvsem mlademu 
kadru, saj je bil tovariš Kompare 
eden prvih, ki se je zavzemal za 
ustanovitev centra za izobraževa
nje in je bil kasneje vrsto let 
predsednik upravnega odbora cen
tra. Prav iz te šole je izšel skoraj 
ves mlajši strokovni kader, pred
vsem mojsterski, ki danes zaseda 
delovnai mesta starejših predni
kov, ki so se upokojili. Ves ta ka
der danes uspešno vodi posamez
ne oddelke, saj je teoretično in 
praktično usposobljen.

Poleg vodenja obrata pa mora
m o omeniti tudi njegovo nesebič
no delo v organih samoupravlja
nja in družbeno-političnih organi
zacijah, kjer se je vsa leta udej
stvoval in žrtvoval mnogo svojega 
prostega časa. Izvoljen je bil za 
prvega predsednika neuradnega 
delavskega sveta. Dve leti je bil 
predsednik upravnega odbora 
podjetja in dve leti predsednik de
lavskega sveta. V tem času je tudi 
opravljal 2 leti funkcijo predsed
nika upravnega odbora višjega go
spodarskega združenja pri takrat
ni Tekstilni direkciji v Ljubljani, 
itd.

Veteran je zaslužen starejši de
lavec — tako stoji v  pravopisu, 
vendar je veteran še mnogo več: 
to je borec in junak dela, vzdrž
ljiv in nesebičen človek. Le tak je 
zmožen vso delovno dobo zdržati

v enem podjetju. Tovariš Kompa- sko pomočjo in sodelovanjem  
re lahko s ponosom in m imo za- omogočili, da smo dosegli take 
pušča naše podjetje, saj je storil rezultate dela. Ob tej priložnosti 
vse kar je bilo v  njegovi moči, se vsem skupaj najiskrenejše in 
znal je  oceniti delo, zaradi česar toplo zahvaljujm za vse z željo, 
se ga bodo delavci tkalnice vedno da bi obrat tkalnice tudi v bodoče 
s spoštovanjem spominjali. napredoval in dosegal čimboljše

Ko smo ga obiskali v njegovi rezultate. Večkrat je prišlo tudi 
pisarni, nam je z zadovoljstvom do kakšnih nesporazumov, ki pa 
dejal: »Upam, da sem svoje nalo- nikoli niso bili naperjeni proti 
ge v dolgoletni zaposlitvi uspešno posameznikom, marveč zaradi 
opravljal, saj so bili rezultati de- čimboljše izpeljave nalog, 
la pozitivni. Priznati pa moram, Končno želim celotnemu kolek- 
da so mi ožji sodelavci, posebno tivù mnogo plodnega dela in čim- 
pa tudi ostati delavci vseskozi boljših uspehov pri nadaljnjem  
stali ob strani in mi z vsestran- delu.

Vodja izmene v predil
nici I Avgust Karlin

upokojen
de Te srečamo tudi kot aktivista 
tudi ves čas sodeloval. Odzval si 
se tudi klicu po izobrazbi in izko
ristil vse dane možnosti za dose, 
go znanja, ki so se v teh časih nu, 
dile na Tekstilni šoli v Kranju. 
Svoje delo, tako v stroki ali sin
dikalni organizaciji, ter kasneje v 
organih samoupravljanja, si vedno 
vestno iz resno izvrševal ter bil 
vzgled nam vsem.

Zaupanje, ki si ga užival in  si 
ga ustvaril z lastnim delom, tudi 
ni upadlo, ko si postal vodja iz
mene. Doslednost in natančnost 
ter uspeh obrata so bile Tvoje 
stalno načelo, v katerem si bil 
nam vsem za vgled. Tako sodelav
ci, kakor tudi delavci, katere si 
vodil, so znali prisluhniti Tvoji 
besedi — posebno še, ker si znal 
naravnost povedati in  upoštevati 
tudi pripombe in biti pravičen v 
razsojanju, kar so vsi cenili.

čeprav je napor in  zahtevnost 
prerasla Tvoje zdravje, upamo, 
da boš po svojih močeh še vračal 
znanje iz izkušnje v naši šoli m oj
strov in se s tem še vedno vezal 
na našo sredino. Ker poznamo 
Tvoj značaj, vemo in  pričakuje
mo, da boš s svojo aktivnostjo še 
vedno prisoten med nami; zato Ti 
želimo čimveč zdravja in še na
daljnjega sodelovanja.

delovna enota 
predilnica I

OBJAVA
Na pločniku pred komercialnim sektorjem v 

obratu I, se je dne 20. 11. 1971 našla nekoliko 
večja vsota denarja. Denar se nahaja pri vodji 
vratarsko čuvajske službe. Lastnik, ki pogreša 
denar, se lahko do 10. januarja 1972 zglasi pri 
tovarišu Miju Krizmaniču, če pa lastnika do tega 
roka ne bo, bomo nakazali denar v humane na
mene. Kadrovski sektor

novembra
27 let je zelo lepa doba, ki jo 

preživiš v nekem kolektivu in za
to tudi postaneš del tega; zato se 
tudi ne moreš kar naenkrat vžive
ti, da manjka en član te družine, 
s katero si delili dobro in slabo, 
se spoprijemal s  težavami in ve
selil uspehov.

Ko se je Tvoja predilska pot za
čela v Litiji in nadaljevala v Ma
riboru, se gotovo nisi nadejal, da 
boš pristal v  Kranju, kjer si le
ta 1944 pričel spet znova in kma
lu uspel kot m ojster uspešno na
predovati. Že v prvih dneh svobo-

Letošnji upokojenci tkalnice I
Izvršni odbor tkalnice I je prav tako kot nekaj let nazaj, tudi 

tokrat pripravil za svoje upokojence 24. novembra skromno srečanost, 
ob kateri so jim  podarili ročne ure in jih pogostili. Med letošnjimi 
upokojenci je bil tudi dolgoletni obratovodja tovariš Viktor Kom
pare. V imenu izvršnega odbora sindikata in delovne enote je zbranim 
spregovoril tovariš Jože Cuderman. Zahvalil se jim je za dolgoletno 
vestno delo in  ves trud, ki so ga vložili tekom dolgih let zaposlitve 
v tkalnici I. Zaželel jim je, da bi v pokoju uživali še mnogo zdravih, 
srečnih in zadovoljnih let. Tej želji se pridružuje tudi uredništvo 
Tekstilca.

Delovno enoto tkalnico I so  letos zapustili naslednji delavci:
Ljudmila BRCE, vdevalka
Marija DIMCEV, vezalka
Jožefa HUMAR, tkalka
Marija KENDA, tkalka
Apolonija LUKAN, vezalka
Francka NOVAK, pometalka
Marija PRETNAR, vezalka
Angela ŠKAPIN, vezalka
Jožefa ŠLIBERN, pometalka
Marija VIDMAR, vezalka
Marija VODNJOV, tkalka
Jože BUKOVŠEK, čistilec grebenov
Franc HAFNAR, tkalski mojster
Stanko LEBAN, podmojster
Peter MATOKOVIČ, vodja strižnega stroja
Franc PODBREGAR, vozač avtokare
Jože ŠILAR, tkalski mojster
Alojz VIDMAR, tkalski mojster in
Viktor KOMPARE, obratovodja tkalnice Upokojenke in upokojenci tkalnice I



Kako aranžiramo novoletna darila Zavijanje novoletnih daril tako, 
kot prikazujejo skice, zahteva ma
lo več časa, je  pa veselje nad ta
ko dekoriranimi darili večje, kot 
pa če so zavita na običajen način. 
Zavijemo lahko razne oblike da
ril: kvadratne, okrogle, podolgo
vate, pokončne. Portebujemo si
jajni papir raznih barv, lepilo in 
škarje. Papir kupimo v papirnici, 
za barve so odločimo pred naku
pom.

1. Visoko škatlo zavijemo v 
žensko glavo in sicer: zavijemo v 
osnovno barvo n. pr. roza in ga 
zalepimo. Na spodnji rob prilepi
mo trak rdeče barve. Osnovno ob
liko oči izrežemo iz belega papirja 
in jih nalepimo. Gornja veka je 
modre barve, zenica pa črne. Usta 
in pike na licih so iz rdečega pa
pirja, obrvi pa iz črnega. Za klo
buk izrežemo rob iz lepenke in ga 
oblepimo s pisanim papirjem. 
Ovratnik je bel.

2. Škatla okrogle oblike je  pri
merna za sovo. Ovijemo jo z mo
drim papirjem in nalepimo. Zgo
raj in spodaj izrežemo okrogle 
oblike in jih prilepimo. Trikotna 
ušesa so tudi iz papirja iste mo
dre barve, spodnji rob zapognje- 
mo in prilepimo. Velike okrogle 
oči so bele, sredina zelena, zenice 
pa črne. Klun iz zelenega papirja 
zapognemo in prilepimo.

3. Delamo podobno kot pri št. 1, 
le da moški glavi dodamo tudi 
ušesa, pisano pentljo ter enobar
ven klobuk.

4. Za mačko je primerna dolga 
škatlja. Približno 1/3 škatle zavi
jem o v rdeč papir za glavo 2/3 pa 
v rumenega za trup. Vse dele na 
glavi izrežemo iz rumenega papir
ja, le oči iz belega ter zenice, nos 
in kremplje iz črnega. Okrog tru
pa ovijemo rdeč trak in izrežemo 
rdečo zadnjo nogo. Rep zlepimo v 
obliki stožca, upognjemo rob nav
znoter ter prilepimo. Privežemo ji 
še pisando pentljo.

5. Za psa vzamemo rdeč papir 
in ga kombiniramo z roza ušesi. 
Zopet izrežemo bele oči, gornje ve
ke roza, zenice črne. Tudi šape so 
roza, kremplji in nos pa črni. Rep 
je iste barve kot trup, rdeč, obli
kovan v stožec s pisano pentljo.

Spodnji rob oblepimo z ozkim  
modrim papirjem, preden prilepi
mo šape.

Obilo zabave! MaK

ZAHVALE
Ob sm rti m ojega moža se zahvaljujem  vsem sodelavcem 

in sodelavkam  tkalnice I I  ter izvršnem u odboru sindikata 
za zbrano denarno pomoč. Ivana Kodelja

Ob nenadni sm rti dragega očeta se zahvaljujem  sodelav
kam  Konfekcije Triglav za zbrano denarno pomoč. Posebna 
zahvala velja Olgi Bogataj, Slavki Zupan in Zofki Lisec. 
Vsem še en k ra t iskrena hvala.

Francka Nograšek z družino

Ob tragični izgubi m ojega moža
JOŽETA V E G E L J

se najlepše zahvaljujem  vsem iz o b ra ta  tkalnice II, ki so ga 
sprem ili na njegovi zadnji poti, za vence in denarno pomoč. 
Zahvaljujem  se tud i tkalskim  m ojstrom , moževim sodelav
kam , sindikatu  obrata tkalnice I I  in m ojim  sodelavkam  iz 
Konfekcije Triglav. žalu joča žena Anica

Ob nenadom estljivi in  tragični izgubi m ojega moža 
RUDIJA V ESELIČA

se zahvaljujem  delovni enoti p red iln ica I, posebno obrato- 
vodstvu in  njegovim  sodelavcem za obiske v bolnici, za po
klonjene vence, izraženo sožalje in  izbrano denarno pomoč.

Žalujoča žena Anica Veselič

Ob nenadom estljivi izgubi drage m ame 
M A R IJE CUDERMAN

se zahvaljujem  sodelavkam in sodelavcem tkalnice I za 
poklonjeni venec, izrečeno sožalje in  sprem stvo na n jen i 
zadnji poti. J 0žc Cuderm an

Zahvaljujem  se sindikalni podružnici K onfekcije Triglav, 
kakor tudi vsem m ojim  sodelavkam za izkazano pozornost 
in darila, katera sem  prejela ob odhodu v pokoj. Obenem 
želim celotnemu kolektivu srečno in uspehov polno novo
leto 1972. Slavka Bračič

Ko zapuščam  podjetje, se toplo zahvaljujem  za tako 
veliko pozornost in naklonjenost članov celotnega kolektiva 
predilnice I. Vsem se zahvaljujem  za dragocena darila, ki so 
mi bila izročena ob m ojem  odhodu in m i bodo ostala drag 
spomin.

Končno pa se želim  zahvaliti vsem članom  delovne enote 
predilnica I za p rije tno  in tovariško sodelovanje, ki sem 
ga bil tekom  dolgih let deležen v proizvodnji. Vedno in 
povsod m e bo sp rem ljal občutek, da sem  delala m ed sijaj
nimi ljudmi.

Hvala vsem, veliko zadovoljstva in zdrav ja poleg delov
nih uspehov in srečno novo leto  1972.

Avgust K arlin

Tekstiliada  
v  kegljanju

Kot sm o že poročali v eni 
izmed prejšnjih številk Tek
stilca, je  letošnjo kegljaško 
tekstiliado organiziralo pod
jetje Svila iz Maribora. O re
zultatih tega tekmovanja vam  
dragi bralci poročamo z ma
lo zamudo, ki pa jo opravi
čujemo s tem, da smo urad
ne rezultate prejeli šele 11. 
decembra.

Tekmovanja se je udeležilo 
19 tekstilnih podjetij iz vse 
Slovenije. Prireditelja tekm o
vanja moramo vsekakor po
hvaliti, saj je bila kegljaška 
tekstiliada dobro organizi
rana.

Naše podjetje je zastopalo

10 tekmovalcev. Igralo se je  
borbeno, v dvojicah in posa
mezno. Doseženi rezultati 
naše ekipe so bili naslednji:

— V borbenih igrah smo 
zasedli 2. mesto s 719 podr
timi kelji, prvo m esto pa je 
zasedla ekipa MTT z 769 po
drtimi kelji.

— V tekmovanju dvojic 
sm o zasedli 3. mesto z 847 
podrtimi keglji in sicer v na
slednji postavi: Jenkole — 
Martelanc. Prva dvojica BPT 
Tržič pa je uspela podreti 
876 kegljev.

— Posamezniki pa so se 
uvrstili takole: pri ženskah 
je dosegla 1. mesto naša tek

movalka Cvetka Čadež s 399 
podrtimi keglji, druga je bila 
tekmovalka MTT Anka Pete
lin  z 391 podrtimi keglji.

Pri moških posamezno je 
zasedel II. mesto Vinko Česen 
s 440 podrtimi keglji, na pr

vo mesto pa se je plasiral 
predstavnik BPT Tržič Stefan 
Ahačič, ki je podrl 441 keg
ljev. Naš drugi najboljši tek
movalec pa je bil Vlado Mar
telanc, ki je podrl 408 keg
ljev.

Za zaključek lahko ugoto
vimo, da so se naši predstav
niki med 149 tekmovalci zelo 
dobro odrezali: malo več sre
če bi bilo potrebno, pa bi 
bili spet prvi, kot nam je 
uspelo zadnja 3 leta.

č e  ste člani kolektiva za
sledovali šnortna poročila v 
našem glasilu, ste  lahko ugo
tovili, da smo bili letos na 
športnem področju zelo uspe
šni, predvsem v  nogometu, 
kegljanju, smučanlu, strelja
nju, namiznem tenisu In ša
hu. Kot naše pomembne zma
ge b i rad naštel:

1. mesto v nogometu na 
sindikalnih športnih igrah v 
Kranju

3. mesto v  šahu na istem  
prvenstvu

4. mesto v namiznem te
nisu In

2. mesto na kegljaški tek- 
stiliadi v Mariboru

Pohvaliti pa moram tudi 
posameznike in sicer:

1. mesto pri mlajših članih 
na Tekstiliadi v  smučanju na 
Zelenici, ki ga je  zasedel Pa
vel Bajt, In

1. mesto pri ženskah — po
samezno na Tekstiliadi v 
kegljanju, ki ga je zasedla 
Cvetka Čadež.



Novoletna
nagradna
križanka

NAGRADE:

1. nagrada
2. nagrada
3. nagrada

50.00 dinarjev
40.00 dinarjev
30.00 dinarjev

Pravilne rešitve oddajte najkasneje do 15. I.
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